
 چرا فاکتور ۹ پلاسمایی 
از بیماران دریغ می شود؟!

انجمن تولید کنندگان پلاســمای خون در کشور 
مدت های مدیدی است که بطور حرفه ای پلاسمای 
خون را از اهــدا کنندگان حرفه ای خون خریداری 
می کنــد و گویا قرار بوده اســت که بــا توجه به 
حمایت های دولتــی از این انجمن که برای تأمین 
پلاســما چه بــرای مصرف در داخــل و چه برای 
صادرات پالایشــگاهی احداث نمایند که این مهم 
در ســایه تغافل نظارت دولتی ها و وزارت بهداشت 

به حاشیه رانده شده و خبری از پالایشگاه نیست.
این که این انجمن درباره جمع آوری پلاسمای پولی 
و دســتاوردهای آن چرا پاسخی به افکار عمومی و 
نهادهــای متولی امر نمی دهد خــود حکایت نبود 

شفافیت درعملکرد این جماعت است.
اینکه چرا این انجمــن منفعت  برنده از جمع آوری 
پلاســمای پولی )حرفه ای(  تــلاش می کند با به 
حاشــیه راندن موضوع، اشــاره ای صریح به درآمد 
حاصل از ارسال پلاسما به خارج نداشته باشد محل 
شبهه است. چرا که بر اساس منابع معتبر اقتصادی 
حجم تجاری بازار این پلاســما، ۲۰۲ میلیون دلار 
در سال ۲۰۱۷ برآورد شده است و با توجه به منابع 
گمرک ایران که مبنای قیمت گذاری دســتوری و 
اظهارنامه های ذینفعان اســت، این انجمن از پاسخ 

به این پرسش های اساسی امتناع می ورزد. 
در خبرها آمده بــود که انجمن علمی انتقال خون 
در نامه به وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 
دکتر ظفرقندی درخواســت نموده است با حضور 
انجمــن ذینفع و حامیــان آن و انجمن علمی، در 
حضور مدیران ارشــد سلامت کشور به بحث نهاده 
شود و از استفاده از تریبون های یک  سویه و نابرابر 
در تبیین موضوع حســاس و اجتماعی جمع آوری 

پلاسما خودداری گردد. 
حال با این تفاصیل دو ســوال اساسی دراین میان 

مطرح می شود.
۱-مشوق جمع آوری پلاســمای پولی در کشور به 
ازای تعهد تاســیس پالایشــگاه به  روز و استاندارد 
پلاسما به شرکت آلمانی بیوتست و شرکا داده شد. 
چرا پس از نزدیک دو دهه از بهره گیری از مشــوق 
اعطایی ملت شــریف ایران، این پالایشگاه تاسیس 

نشده است؟
۲- در صورتی که چرخه پلاسما به تولید مشتقات 
پلاسمایی منتهی می شود، چگونه در سال هایی که 

۵۰۰ هزار لیتر پلاسما جمع آوری شده، هنوز
بیماران خونریزی دهنده از دسترسی به فاکتور ۹ 
پلاســمایی محروم هســتند و خانوارهای آنان دل 

نگران می باشند!
ای کاش وزیر بهداشت که همواره بر شفاف سازی 
امور تاکید دارد و به دنبال ســالم ســازی اقدامات 
در زیرمجموعه وزارت بهداشــت اســت با توجه به 
اهمیت موضوع شخصاً و راســاً به موضوع پلاسما 
ورود نمایــد واجازه ندهد جریان امور در پســتوها 
و تاریکخانه ها ادامه داشــته باشد و فراموش نکنیم 

دانستن حق مردم و شفافیت کلید توسعه است.

بازدید فرمانده نیروی هوایی ارتش 
از نمایشگاه نظامی چین

فرمانده نیروی هوایی ارتش کشورمان به چین رفت 
و از نمایشگاه نظامی این کشور بازدید کرد.

امیــر حمید واحدی فرمانده نیــروی هوایی ارتش 
جمهوری اســلامی ایران که به چین ســفر کرده 
است، از نمایشــگاه نظامی این کشور بازدید کرد. 
وی در نمایشــگاه نظامی چین از انواع تسلیحات و 
جنگ افزارها از جملــه از جنگنده جی-۱۰ نیروی 
هوایی چین بازدید کرد و قابلیت های این جنگنده 

را مورد بررسی قرار داد.

کدام نهادها پای کار پروژه انسداد 
دیوار مرزی هستند؟

امیر سرتیپ نعمتی گفت: در حال حاضر چهار گروه 
مهندســی نیروی زمینی ارتش، قرارگاه سازندگی 
خاتم الانبیاء، هشــت شــرکت تولید قطعات و ۲۰ 
کارگاه در شرایط ســخت آب و هوایی مشغول به 

فعالیت در پروژه انسداد دیوار مرزی هستند.
امیر ســرتیپ نوذر نعمتی جانشــین فرمانده نیروی 
زمینی ارتش در ســفر به تایباد و در حاشیه بازدید 
از طرح انسداد دیوار مرزی گفت: انسداد دیوار مرزی 
در شمال شرق، یکی از مهم ترین پروژه های راهبردی 
کشور است که در مرزهای مشترک ایران و افغاستان 
با اســتان خراســان رضوی در حال انجام است. وی 
ادامه داد: با رصد و پایش های انجام شــده مســتمر، 
انجام مراحل مختلف این طرح پیشرفت فیزیکی قابل 
توجهی را از آن خود کرده است. با حضور میدانی در 
محل انجام عملیات دیوارگذاری، به دنبال شناسایی و 
رفع موانع پیش روی پروژه انسداد دیوار مرزی هستیم 
که خوشبختانه حداقل مشکلات دیده شده با تلاش 
و همراهی همه دستگاه های متولی کشوری، استانی 
و شهرستانی به حداقل رسیده است. وی خاطرنشان 
کرد: با هــم افزایی و پای کار بــودن همه نیروهای 
مسلح مراحل انجام عملیات فنی این طرح در منطقه 
روان سازی شــده که ارمغان آن ایجاد امنیت پایدار 

برای مرزهای شمال شرق کشور است.

نکتهسنج!

پزشــکیان گفت: در آغاز فعالیت رســمی به عنوان رئیس 
جمهــور گفتم که بــاور دارم باید با دوســتان مروت و با 
دشــمنان مدارا داشته باشــیم و امروز بیش از گذشته به 

این نظر اعتقاد دارم.
این ســخنی بود که حســن روحانی رئیس جمهور دولت 
تدبیر و امید نیز آن را بیان کرد و در پی آن بود اما نتیجه 
این سیاست همان شد که همگان دیدند، پاره کردن برجام 
از ســوی ترامپ که بار دیگر در انتخابات ریاست جمهوری 
آمریکا پیروز شــد و قرار اســت تا پایان دی ماه راهی کاخ 

سفید شود.
آمریکا بارهــا در جریان مذاکــرات و توافقاتی که با ایران 
داشــت خلف وعده کرد و معروف تریــن کلمه ای که برای 
این اقدام برای ایالات متحده به کار رفت دبه کردن آمریکا 
بود که از همان زمان ریاســت جمهوری اوباما آغاز شــد و 
کاریکاتورهــای زیادی هم در باره دبه کردن ایالات متحده 

و سپس ترامپ تهیه شد.
توافق هســته ای در یک پروسه طولانی مذاکرات به دست 
آمد هــر چند اصول و مطالبات به حق ایران به طور کامل 
در این توافق به دست نیامده بود اما به امضا رسید و ایران 

هیچگاه از مزایای اندک آن هم بهره نبرد.

نتیجه با دسمنان مدارا این شد که آمریکای دوران ترامپ 
برجام را پاره کرد و فرمانده سپاه قدس ایران سردار شهید 

حاج قاسم سلیمانی را هم ترور کرد.
حالا بار دیگر سیاست مدارا با دشمنان در دولت وفاق ملی 

پیگیری می شود. ایا این سیاست نتیجه خواهد داد؟
مسعود پزشــکیان دیروز در نشســتی با جمعی از وزرای 
ســابق امور خارجه، در ابتدای جلســه ضمن ارائه تحلیلی 
از عملکرد دولت چهاردهم در این حوزه، اظهار کرد: ما در 
مدت کوتاهی که دولت چهاردهم سر کار آمده تلاش های 
زیادی کردیم که برخی مسائل و مشکلات سیاست خارجی 
را حل کنیم. در حال حاضر ارتباط ما با همسایگان مطلوب 

است و توافقاتی هم در جلسات و دیدارها داشته ایم.
 رئیس جمهور به دیدارها و گفت و گوهای خود و رایزنی های 
مقامات بخش های مختلف با طرف های چینی و روســی در 
راستای تسریع در اجرای توافقات فیمابین و ارتقای سطح 
روابط اشاره کرد و افزود: تبادل هیئت ها میان ایران با چین 
و روســیه در جریان اســت و تلاش داریم موانع پیش روی 
اجرای توافقات با این دو کشــور را برطرف کنیم. چینی ها 
علاقمند هســتند در اجرای پروژه هایی زیربنایی و عمرانی 
در ایران فعال تر شوند و در ارتباط با روسیه نیز گسترش و 

تکمیل خطوط ترانزیتی و نیز خط انتقال گاز به شکل جدی 
در حال پیگیری است. پزشکیان به مذاکرات با نخست وزیر 
هند و ابراز تمایل آنها برای تســریع در اجرای طرح توسعه 
بندر چابهار اشــاره و تصریح کرد: علاوه بر اصرار هندی ها 
برای فعال شدن مسیر بندر چابهار، کشورهای جنوب خلیج 
فارس نیز به دنبال گسترش روابط و به خصوص فعال شدن 

مسیرهای ترانزیتی با ایران هستند.
 رئیس جمهور با اشاره به اینکه از ابتدا اعلام کرده بودم که 
به دنبال گسترش روابط با همه کشورهای جهان از جمله 
کشــورهای اروپایی هســتیم، گفت: مذاکره با کشورهای 
اروپایــی در حال انجام اســت، اما رژیم صهیونیســتی با 
شــیطنت های اخیرش ســعی در ایجاد اخلال و پیچیده 

کردن مسائل در این مسیر دارد.
رئیس جمهور خاطرنشان کرد: در مدت کوتاه سپری شده 
از آغاز فعالیت دولت چهاردهم، حدود ۹۵ نشست و گفتگو 
با روسای جمهور، نخســت وزیران و مقامات سایر کشورها 
داشــته ایم که نتایج خوبی به همراه داشته است؛ به عنوان 
مثــال در دیداری که با رئیس جمهور مصر داشــتم آقای 
السیسی تمایل کشورش برای گسترش روابط با جمهوری 
اســلامی ایران را ابراز کرد و وزرای خارجه دو کشور برای 

پیشبرد روابط دو کشور ماموریت یافته اند.
 پزشکیان همچنین پس از شنیدن نظرات حاضران، ضمن 
تشــکر از حضور و نظرات ارائه شــده آنان اظهار کرد: در 
آغاز فعالیت رســمی به عنوان رئیس جمهور هم گفتم که 
باور دارم باید با دوســتان مروت و با دشمنان مدارا داشته 
باشــیم و امروز بیش از گذشته به این نظر اعتقاد دارم. ما 
برای رسیدگی به مشــکلات داخلی و توسعه کشور علاوه 
بر ســامان دادن امور داخلی، باید روابط بین المللی کشور 
را ســامان داده، تنش ها را رفع و زمینه را برای تعاملات و 

مراودات با کشورهای منطقه و جهان نیز بهبود ببخشیم.
رئیــس جمهور گفت: به نظرم حتی در رابطه با آمریکا نیز 
ما چه بخواهیم و چه نخواهیم بالاخره در عرصه منطقه ای 
و بین المللی با این کشــور مواجهه خواهیم داشــت و بهتر 
اســت این عرصه را خودمان مدیریت کنیم؛ البته دولت در 
نهایت، کلیت سیاست خارجی را در چارچوب استراتژی و 

رویکردهای کلان نظام پیش خواهد برد.
عــلاوه بر چند تن از وزرای ســابق امــور خارجه، معاون 
راهبــردی رئیس جمهــور، رئیس دفتر رئیــس جمهور و 
معاون سیاسی دفتر رئیس جمهور نیز در این جلسه حضور 

داشتند.
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تکرار سیاست با دشمنان مدارا نتیجه خواهد داد؟

اخبـــار

یک یادآوری مهم به ظریف

محمدجــواد ظریف اخیراً در اظهارنظــری کوتاه پیرامون 
قدرت گیری مجدد ترامپ، گفته است: »آقای ترامپ باید 
نشان بدهد که سیاست های غلط گذشته را دنبال نمی کند. 
حتما ترامپ متوجه شده است که سیاست فشار حداکثری 
که ایشان شــروع کرد، باعث شد که ایران غنی سازی اش 
از ۵/۳ درصد به ۶۰ درصد برســد و تعداد ســانتریفیوژ ها 
نیز افزایش پیدا کند. خود ایشان اهل محاسبه است، باید 
محاسبه ای بکند، چرتکه ای بیندازد، ببیند که سود و زیان 
آن سیاست چه بوده و آیا کماکان می خواهد آن سیاست 

زیان بار را ادامه بدهد یا عوض کند«.
اظهارات معــاون راهبردی رئیس جمهــور معنایی ندارد 
جز تلقی کردن توانایی غنی ســازی بــالای اورانیوم ایران 
به عنــوان یک ابزار قدرت و اهرمی که می تواند در رویکرد 
مبتنی بر فشــار غربی ها نســبت به ایــران تردیدهایی را 
ایجاد کند. اما این تمام مســئله نیست و قراردادن موضع 
اخیر ظریف در کنار اظهارات چندماه گذشته او در خلال 
 رقابت های انتخابات ریاســت جمهوری، تناقضی عجیب را 

رقم می زند. 
او طی ســخنانی جنجالی در میزگرد سیاســی نامزدهای 
انتخابات که به همراه مســعود پزشــکیان در آن شرکت 
کــرده بود، با انتقاد از رویکــرد مجلس یازدهم و تصویب 
قانــون راهبردی مقابله با تحریم ها کــه دولت را ملزم به 
بالابردن ســطح غنی ســازی و اقدامات متقابل در حوزه 

هسته ای برای مقابله با تحریم های آمریکا و بی عملی اروپا 
می کرد، آن را حرکتی در جهت دســت اندازی برای دولت 
روحانــی در زمان انتخاب جو بایــدن تلقی کرد. ظریف، 
روحانی و بســیاری از اعضای دولــت اعتدال معتقدند که 
قانون مصوب مجلس ســد راهی بزرگ برای بازگشت به 
برجام توســط دولت دموکرات بایدن بود و اگر این قانون 
تصویب نشــده بود، امکان احیای برجام در ماه های پایانی 
دولت دوازدهم وجود داشــت. حتی برجامیون باور دارند 
که این قانون مصوب مجلس رنگ وبوی سیاســی داشــت 
که هدف آن، عدم احیــای برجام در زمان دولت روحانی 
و رای آوری نامزدهــای رقیب آنــان در انتخابات ۱۴۰۰ و 
متعاقباً امکان احیای برجام در یک دولت اصولگرا بود که 

گذر زمان خط بطلانی به روی این ادعاها کشید.
حتی در مقاطع دیگر هم محمدجواد ظریف بارها رویکرد 

مجلس را زیر تیغ انتقاد برد و در مجموع رویکرد او نسبت 
به الزام قانونی مجلس، ســمت  و ســویی منفی داشت اما 
بسیار عجیب اســت که حالا در چرخشی ۱۸۰ درجه ای 
و بــا روی کار آمدن دونالد ترامــپ، وی تغییر عقیده داده 
و ســعی دارد از غنی ســازی ۶۰ درصدی ایران به عنوان 
ابزار قدرت نمایی و یک اهرم فشــار در مقابل سیاست های 
خصمانــه آمریکا بهره ببــرد در حالی که پایه و اســاس 
اقدامــات تقابلی ایران در واکنش به نقض برجام توســط 
غربی ها را قبول نداشــت. به واقع اگر قرار بر بهره بردن از 
توانایی غنی سازی ایران به عنوان یک اهرم فشار در مواجهه 
با دولت جدید آمریکاســت، ظریــف و دیگر معتقدین به 
برجام هیچ گاه نمی توانند از آن به عنوان واکنشــی متقابل 
یاد کرده و به غربی ها بابت نتایج سیاســت های خصمانه 

خود انذار دهند.

یادداشت

نمایندگان در جلسه علنی دیروز در تذکرات خود به موضوع قطع برق، مشکلات 
معلمان حق التدریس، واردات خودرو و افزایش شــهریه دانشگاه ها به مسئولان 

اجرایی تذکر دادند.
به گزارش تسنیم تذکرات شــفاهی یکی از ابزار های نظارتی نمایندگان مجلس 
شورای اســلامی است که هر نماینده در جلســه علنی موضوع ملی که مبتلابه 
جامعه اســت یا مســئله ای در حوزه انتخابیه خود را به گوش مسئولان اجرایی 

رسانده و پیگیری می کند. 

انتقاد از خاموشی برق در کشور
زهره ســادات لاجوردی نماینده تهران در مجلــس در تذکری با انتقاد از اعمال 
خاموشــی برق در سطح کشــور گفت: اینکه به بهانه حذف مازوت و آلودگی و 
کاهش آلودگی اقدام به قطع برق کنیم کار درســتی نیســت؛ اگر وزارت نیرو به 
موقع در خصوص ذخیره سازی و افزایش راندمان نیروگاه ها و کیفی سازی سوخت 
پالایشــگاه اقدامات لازم را انجام می داد، امروز احتیاجی به این خاموشی های دو 
ســاعته نبود. وی در تذکری به وزیر اقتصاد اظهار کرد: موج گرانی ها برای مردم 
دردســر ایجاد کرده و مردم متوقع هستند که دولت برای مقابله با این گرانی ها 
کاری انجــام دهند؛ وزیر اقتصاد بداند که با تصمیمات بعضاً غیر کارشناســی و 
عجولانه ای که می گیرند، موجبات گران شــدن چند باره کالاهای اساسی مردم 

را فراهم کرده اند.

انتقاد از افزایش 200 درصدی شهریه دانشگاه آزاد
وحید کنعانی نماینده خلخال در تذکری به وزیر آموزش و پرورش خواستار تعیین 
تکلیف نیروهای خرید خدمتی، نهضتی ها، پیش دبستانی ها و حق التدریسی ها شد 
که ســال ها به امید اســتخدام بدون دریافت حق الزحمه و یــا دریافت حداقل 
هزینه هــا، فعالیــت کردند. وی افــزود: از رئیس جمهور و رئیس دانشــگاه آزاد 
می خواهم در خصوص افزایش ۲۰۰ درصدی شهریه دانشگاه آزاد اسلامی دستور 
عاجل دهند تا ســریعا تجدید نظر شود. دانشجویان قدرت پرداخت این افزایش 
مبلغ را ندارند، نباید باعث شــویم تا جوانان ما دچار استرس شوند و اعتمادشان 

را از ما بردارند.
این نماینده مجلس شورای اسلامی خطاب به رئیس جمهور گفت: دستور ویژه ای 
برای اجرای متناسب سازی حقوق بازنشستگان صادر شود. کاری که در چند روز 
اخیر در مورد پرداختی های بازنشســتگان انجام شده نه تنها آلام چند ساله آنها 
را کاهش نداده بلکه شأن و منزلت آنها را زیر سوال برده است. سزاوار نیست در 
حق این قشــر نجیب که روزی حق استادی بر گردن ما داشتند و فرزندان ما را 
تربیت کردند، اجحاف شود. اگر نمی توانیم حقی را برای آنها محقق کنیم، لااقل 
دســتور بفرمایید مطابق با شأن شان با آنها برخورد شود و متناسب سازی مطابق 

مصوبه مجلس اجرایی شود.

ایران به رژیم جعلی صهیونیستی پاسخ دهد
همچنین حجت الاســلام حســنعلی اخلاقی در تذکری به رئیس جمهور با بیان 
اینکــه مردم صاحبان اصلی انقلاب و ولی نعمت ما هســتند پس چرا برای رفع 

ناترازی برق سراغ راحت ترین گزینه یعنی قطعی برق خانگی رفتید؟ ابراز عقیده 
کرد؛ خدا نکند مردم گروگان برخی از اطرافیان شــما برای رســیدن به اهداف 
مذاکره با غرب باشــند. مردم صاحبان انقلاب هستند حق نداریم آنها را گروگان 
بگیریم. وی در تذکری به وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی گفت: امروز بیش از ۳۵ 
میلیون نفر از جمعیت ما درگیر بازی های رایانه ای هســتند که از این عدد قابل 
توجه ۴۵ درصد خردســال و کودک هستند. عمده ترین هدف بازی های رایانه ای 
که از ســوی غرب به ســمت جامعه ما می آید، در راستای تغییر سبک زندگی و 
ترویج فرهنگی غربی است، ضمن اینکه در بازی های آنلاین میلیاردها تومان رد 
و بدل می شود و گاهی شبهه پولشویی در آنها وجود دارد. آیا وزارت ارشاد نباید 

در این زمینه نظارت داشته باشد؟ این وزارتخانه چه می کند.
اخلاقــی در تذکر دیگر به مســئولان امنیتی و نظامی کشــور، گفت: اگر امروز 
نسبت به پاســخ به رژیم جعلی و منحوس صهیونیستی تصمیم نگیریم چه بسا 
فردا دیر اســت، این خواســت ما نمایندگان به عنوان نماینده مردم اســت که 
 فرصت ها را در پاســخگویی بــه این رژیم منحوس از دســت ندهیم که فرصت 

اندک است.

ترک فعل در اجرای قانون واردات خودروهای کارکرده 
حمیدرضا عزیزی فارسانی نماینده اردل نیز در تذکر خود گفت: شاهد اثربخشی 
کمتــر از ۴۰ درصد از قانــون واردات خودرو و همچنین اجرایی نشــدن قانون 
واردات خودروهای کارکرده با اســتفاده از کلیدواژه های تکراری و نخ نما همچون 
منشــا ارز، خدمات پس از فروش، استاندار، شأن مردم هستیم لذا ترک فعل در 
رابطه با اجرای قانون واردات خودروهای کارکرده محرز اســت. وی افزود: از وزیر 
صمت و بانک مرکزی درخواست دارم تا با تمکین از قانون نسبت به اجرای قانون 
به نفع مردم و نه محدود به چند شــرکت دارای رانت اقدام کنند که عدم اجرای 

قانون دهن کجی به شأن نمایندگان است.

 چرا تسهیلات زلزله زدگان کاشمر پرداخت نمی شود؟
در ادامه جلسه جواد نیک بین، نماینده کاشمر در تذکری گفت: تا الان یک ریال 
تســهیلات برای حوزه بازسازی شهری زلزله کاشمر به مردم شریف آن پرداخت 
نشده است. وی ادامه داد: این مردم تا کی بدقولی ها و بدعهدی های ما را تحمل 
کنند؟ چرا تســهیلاتی که برای زلزله زدگان کاشمر در نظرگرفته شده پرداخت 
نمی شــود؟ مردم کاشمر شش ماه و نیم است در این هوای سرد در چادر زندگی 
می کنند. تاکنون حتی یک ریال تســهیلات شهری و تسهیلات بلاعوض به این 
مردم پرداخت نشده است. نیک بین گفت: آقای رئیس دستور بفرمایید اگر امکان 
قانونی وجود ندارد در جلسه سران که شنبه هفته آینده برگزار می شود، مصوبات 

کمک به زلزله زدگان را تایید کنند.

وزیر آموزش و پرورش به وضعیت معلمان حق التدریس توجه کند
اســماعیل سیاوشی نیز در جلسه علنی امروز در تذکری شفاهی به وزیر آموزش 
و پرورش گفت: شــریف ترین انســان ها، معلمان به ویــژه معلمان حق التدریس 
و بازنشســته شده در ســال ۱۴۰۰ هســتند که مظلومانه مورد بی توجهی قرار 
گرفته اند لذا از وزیر آموزش و پرورش می خواهم به وضعیت این افراد رســیدگی 
کنند. وی همچنین از وضعیت آب شرب در چهار شهرستان غرب استان اصفهان 

انتقاد کرد.

انتقاد عثمانی از تاخیر در تعیین استاندار آذربایجان غربی
همچنین قسیم عثمانی در تذکری گفت: پرچم اتحاد ایران در دست آذربایجانی ها 
اســت ولی همه آذربایجانی ها، شهدای آذربایجان مرزهای کشور را پاییدند پس 

چرا عده ای فقط بخشی از جامعه را می بینند و بخش دیگر را نمی بینند.
وی افزود: آیا با حذف ۵۰ درصدی جمعیت آذربایجان می توان وفاق را عملیاتی 
کرد؟ تاخیر در معرفی استاندار محصول دخالت کسانی  است که خود را نماینده 
کل آذربایجان می دانند در حالی که تنها نماینده بخش قلیلی از ارومیه هستند. 
تاخیر در معرفی استاندار محصول زیاده خواهی پان ترکیست هایی است که خود 
را پشــت شهدا پشت شهید باکری ها و پشــت نظام پنهان می کنند در حالی که 
کوچک ترین اعتقادی به نظام و به شهدا ندارند و از آنها استفاده ابزاری می کنند.
نماینــده بوکان در مجلــس اضافه کرد: تاخیر در انتصاب اســتاندار ناشــی از 
حرف های مهجورانی اســت که حداقل ۵۰ درصد جمعیت استان آذربایجان ما را 
مهمان و مهاجر می خواننــد؛ مهجورانی که ما را مهاجر می خوانند، مانع انتخاب 
اســتاندار هستند نه نمایندگان؛ فرق ما با بعضی ها این است، آن ها می گویند فرد 
بومی برای استاندار انتخاب شود البته و آن بومی که خودشان می خواهند ولی ما 
می گوییم یک فرد توانمند در قواره ملی با پشــتوانه قوی امنیتی که به جریانات 
قومی کرد و ترک باج ندهد و ابزار دســت نماینده نشــود بلکــه علمدار نظام و 

پرچم دار دولت وفاق باشد نه نفاق.

اصلاحات اقتصادی نباید سفره مردم را کوچک کند
سلمان اسحاقی نماینده قائنات در مجلس در تذکری گفت: دولت در اصلاحاتی 
که انجام می دهد مراقب باشد که محروم محروم تر نشود و مستضعف مستضعف تر 
نشــود؛ چرا در این کشور درباره انرژی یک جرم انگاری نمی کنیم؟ چرا امروز که 
داریم می گوییم هیچکس به فکر زیرساخت ها نبوده است که ما با مشکل کمبود 
و ناترازی برق مواجه شــدیم و مجبوریم برق خانه های مردم را قطع کنیم، افراد 
مقصــر را محاکمه نمی کنیم؟ وی ادامــه داد: چرا آن عزیزی که در منطقه صفر 
مرزی اســت باید دو ساعت قطعی برق داشــته باشد و فردی هم که در کاخ در 
تهران دارد زندگی می کند باید دو ســاعت برقش قطع شــود؟ خب بروید و آن 

کسی را که مصرف برقش زیاد است مجازات کنید.
اســحاقی تاکید کرد: اصلاحات اقتصادی نباید سفره مردم را کوچک کند. گرانی 
که امروز در بازار حاکم اســت به خاطر خبرهایی است که از اصلاحات اقتصادی 
به بازار مخابره می شود. هشدار می دهم که لایحه بودجه سال ۱۴۰۴ نباید بستر 

گرانی را برای مردم فراهم کند.

تذکرات شفاهی مجلس

گلایه نماینده به برخی تصمیمات دولت

فرهاد خادمی

یوسف مشفق


